

St Anthony Coptic Orthodox Church

“If then you were raised with Christ, seek those things which are above, where Christ is, sitting at the right hand of God.” Colossians 3:1

Ascension

The Ascension is the perfection of Christ's victory for our sake; for He arose not for an earthly life again, but for the glory which He had with the Father before the world was (John 17:5). About His glorious ascension; He said: " I go to prepare a place for you" (John 14:2). St. Thomas inquired about ' that place' saying: “Lord we do not know where you are going". The lord revealed that: " No one comes to the Father except through Me" (John 14:6). Therefore Christ Ascension was to prepare a place for us in the bosom of the Father. This is well represented in the church design; wherefore to walk up to the eastern wall that represents the bosom of the Father, one has to go through the altar that carries the Divine Sacrifice. Christ is “The Way” to the Father's bosom. We being in the bosom of the Father through Jesus Christ means for us at least three blessings. First that the Father loves us and gives us what we ask as the Lord promised saying: " “for the Father Himself loves you, because you have loved Me, and have believed that I came forth from God.” (John 16:27). So our way to be loved by the Father is to love Christ, and to love Christ is to keep His commandment (John 14:15), and also He said : " **“He who has My commandments and keeps them, it is he who loves Me. And he who loves Me will be loved by My Father, and I will love him and manifest Myself to him.”(John 14:21).** The joyful end and marvelous privilege is that:”..Whatever you ask the Father in My name He will give you.” (John 16:23). Second is that we are:”.. Kept by the power of God through faith for salvation ready to be revealed in the last time.”(I Peter 1:5), though in this life:”.. For a little while, if need be, you have been grieved by various trials " (I Peter 1:6) but also:” ..the very hairs of your head are all numbered.”(Matthew 10:30). And last, being in the Father's bosom means that we have an eternal inheritance; as also said by our teacher St Peter that we have hope in an inheritance that is : " incorruptible and undefiled and that does not fade away, reserved in heaven for you,”(I Peter 1:4). Let us therefore be aware of our new place in the bosom of the Father; so that we live in The love of God, and know that by faith we are kept by His power and hope for and look forwards to the eternal inheritance.**Fr. Youssef Chehata.**

Sayings of the Fathers “Pope Sheounda III”

- † If you are faithful in loving your relative, God will set you over loving your enemy.
- † If you are faithful in serving God in your leisure time, God may grant you the love to consecrate your life to Him.
- † If you are faithful in rejecting willful sins, God will deliver you from unwillful sins.



St Anthony Coptic Orthodox Church

"فإن كنتم قد قمتم مع المسيح فاطلبوا ما فوق، حيث المسيح جالس عن يمين الله." (كولوسي ٣: ١)

الصعود

فالصعود هو كمال إنتصار المسيح لحساب البشر .. لأنه قام لا حياة الأرض بل للمجد الذي كان له عند الاب قبل تأسيس العالم (يو ١٧: ٥) وعند صعوده، قال السيد المسيح "أنا امضي لأعد لكم مكاناً (يو ١٤: ٢) .. وما هو هذا المكان؟ هذا ما سأله توما الرسول "يا سيد لسنا نعلم اين تذهب" وكانت إجابة الرب يسوع "ليس أحد يأتي الي الآب الا بي" .. فالمسيح إذا صعد ليعد لنا مكاناً في حضن الآب. حين ندخل الكنيسة لا نستطيع ان نصل الي الشرفيه التي تمثل حضن الآب الا عن طريق مرورنا بالمذبح .. فالمسيح هو ((الطريق)) الي حضن الآب وهذا المكان في حضن الآب يعني بالنسبة لنا ثلاثة أمور. أولاً: ان الآب يحبنا ويعطينا ما نطلبه كما قال السيد المسيح " الآب نفسه يحبكم لأنكم قد أحببتموني وآمنتم أي من عند الله خرجت" (يو ١٦: ٢٧) وهكذا نري ان طريقنا لمحبة الآب ان نحب المسيح .. والذي يجب المسيح يحفظ وصاياه (يو ١٤: ١٥) وقال ايضاً: "الَّذِي عِنْدَهُ وَصَايَا وَيَحْفَظُهَا فَهُوَ الَّذِي يُحِبُّنِي، وَالَّذِي يُحِبُّنِي يُحِبُّهُ أَبِي، وَأَنَا أَحِبُّهُ، وَأُظْهِرُ لَهُ دَاتِي" (يو ١٤: ٢١) والنتيجة المفرحة لكل هذا انك في حضن الآب ولذلك قال السيد المسيح "كل ما طلبتم من الآب باسمي يعطيكم" (يو ١٦: ٢٣) وهذه خصوصية رائعة . ثانياً: أننا في حضن الآب أي "محرسون بقوة الله" (١بط ١: ٥) مع أنه كما قال ايضاً معلمنا بطرس الرسول "تحزنون يسيرا بتجارب متنوعة" (١بط ١: ٦) ولكن حتي شعور رؤوسنا جميعها محصاة (مت ١٠: ٣٠). ثالثاً: وجودنا في حضن الآب يعني أن لنا ميراثاً أبدياً .. قال عنه بطرس الرسول ايضاً "لا يفنى و لا يتدنس و لا يضمحل محفوظ في السموات لاجلكم" (١بط ١: ٤). فهل ننتبه الي موقعنا الجديد في حضن الآب فنحيا في محبة الله ونعلم بالإيمان أننا بقوته محروسون ونرجو ونتطلع الي الميراث الأبدي؟

القس يوسف شحاته

✠ من أقوال أبونا بيشوي كامل ✠

✠ الإنسان الذي يحيا حياة المسيح بدقة وأمانة يحمل صورة المسيح ورائحته وينشرها في كل مكان.

حل مسابقه العدد السابق !!

مسابقه !!!

✠ أذكر بالشاهد وعدين وعد بهما الرب الإثني عشر ✠ " فإن ابن لإنسان سوف يأتي في مجده ومجد ابيه. وحينئذ تلميذ ومتي تم كل منهما؟
✠ أذكر بالشاهد من الذي وعده الله أن يأكل من شجرة الحياة؟
✠ مثل العبيد المنتظرين سيدهم {لو ١٢: ٣٧}.

